

HOUSE OF COMMONS

Thursday, May 20, 1869

The Speaker took the chair at 3 o'clock.

FISHERIES AND NAVIGATION

Mr. Fortin presented the second report of the Committee on Fisheries and Navigation. The Committee recommended, for the different ports of the Dominion, Boards of Examiners, for the purpose of examining shipmasters and mates, and granting certificates, and also the establishment of Schools of Navigation.

Mr. Savary moved that Mr. Killam be added to the Committee on Fisheries and Navigation. Carried.

Mr. E. M. McDonald introduced a Bill to extend the Charter of the Bank of Nova Scotia.

GOVERNOR GENERAL'S SALARY

Sir John A. Macdonald moved the House into Committee on the following resolution:—That in the opinion of this House it is expedient, after the strong desire expressed by Her Majesty's Government in the dispatch of His Grace the Duke of Buckingham and Chandos, dated 30th July, 1868, that the present salary of the Governor General should be maintained, and the salary of the Governor General be fixed at £10,000 sterling. He said he did not think it necessary to renew the discussion after the long debate of the other evening, and would simply move the resolution.

Hon. Mr. Holton said, as he intended to support the Government on this occasion, it might be considered to be his privilege, as a Government supporter, to make a suggestion. While he felt that we ought to treat with the utmost possible consideration any communication from the Imperial Government, he thought we should not recite in the preamble of a Bill a despatch from the Colonial Office as the moving cause of any of our Legislation, he saw grave objections to basing on a despatch our legislation in a matter with which, as a free Parliament, we were free to deal in any way we pleased.

CHAMBRE DES COMMUNES

Le jeudi 20 mai 1869

L'Orateur ouvre la séance à 15 heures.

PÊCHES ET NAVIGATION

M. Fortin présente le deuxième rapport du Comité des Pêches et de la Navigation. Le Comité recommande la création de conseils d'examineurs pour les différents ports du Dominion, afin de passer en revue les capitaines et les équipages, et d'accorder des certificats; il recommande également la création d'écoles de navigation.

M. Savary propose que M. Killam se joigne aux membres du Comité sur les Pêches et la Navigation. Adopté.

M. E. M. McDonald présente un Bill visant à étendre la charte de la Banque de la Nouvelle-Écosse.

TRAITEMENT DU GOUVERNEUR GÉNÉRAL

Sir John A. Macdonald propose que la Chambre étudie en Comité la résolution suivante: considérant le vif désir exprimé par le Gouvernement de Sa Majesté dans la dépêche du duc de Buckingham et Chandos du 30 juillet 1868, il paraît juste à la Chambre que le traitement actuel du Gouverneur Général soit maintenu et fixé à £10,000 sterling. A son avis, il n'est pas nécessaire de reprendre la discussion après le long débat de l'autre soir et il se contente de proposer la résolution.

L'hon. M. Holton, ayant l'intention d'appuyer le Gouvernement à cette occasion, déclare qu'à titre de partisan du Gouvernement, il est sans doute en droit de faire une suggestion. Bien qu'il porte le plus grand respect à toute communication du Gouvernement Impérial, il ne juge pas utile d'insérer dans le préambule d'un bill une dépêche du ministère des Colonies comme motif de notre législation; il voit de graves objections à fonder notre législation sur une dépêche, alors qu'à titre de Parlement indépendant, nous sommes libres de traiter à notre guise de la question.